



Professor Bashar Tarawneh

Board Member of The Higher Education Accreditation and Quality Assurance Commission

Dr. Bashar Tarawneh is a Professor of Civil Engineering at the University of Jordan. He earned his bachelor's degree in Civil Engineering from Mut'ah University in 2000. He received his Ph.D. and M.S in Civil Engineering from Ohio University in 2002 and 2005, respectively. He was responsible for several profile projects while working with the Ohio Research Institute for Transportation and Environment (ORITE), HNTB Inc, Ohio Department of Transportation (ODOT), E.L. Robinson Engineering, and Menard Vibro Middle East. He was the chairman of the civil engineering department at the University of Jordan from 2016 to 2018. He is a member of the SAVE International, the international society devoted to advancing and promoting the value engineering methodology. In 2018 he was elected as the head of the civil engineering division and a board member at the Jordanian Engineers Association (JEA). He was involved in resolving design and construction problems through several technical committees formed by the Jordanian council of ministers and the minister of public works and housing. Dr. Tarawneh is a program evaluator with the accreditation board for engineering and technology (ABET) and a member of the Federation of Arab Engineers' engineering education committee. He is the Chairman of the Professional Accreditation and Qualification Committee at JEA. Dr. Tarawneh is a registered professional engineer (PE) in Ohio, a certified foundation engineer from Dubai municipality, and holds a JEA consultant rank. He authored /co-authored several highly specialized technical papers and reports. He serves as an editorial board member and a reviewer for several peer-reviewed civil engineering journals.

الأستاذ الدكتور بشار خالد الطراونة

عضو مجلس هيئة اعتماد مؤسسات التعليم العالي وضمان جودتها

الدكتور بشار الطراونة أستاذ الهندسة المدنية في الجامعة الأردنية. حصل على درجة البكالوريوس في الهندسة المدنية من جامعة مؤتة عام 2000 ودرجتي الماجستير والدكتوراة في الهندسة المدنية من جامعة أوهايو الأمريكية عامي 2002 و2005. كان مسؤولاً عن عدد من المشاريع خلال عمله لدى مركز أبحاث أوهايو للنقل والبيئة وشركة HNTB ووزارة النقل في حكومة ولاية أوهايو الأمريكية وشركة E.L. Robinson Engineering وشركة ومينارد فايبرو الشرق الأوسط. عمل رئيساً لقسم الهندسة المدنية في الجامعة الأردنية من 2016 إلى 2018. عضو في جمعية SAVE International لتطوير منهجية الهندسة القيمة وتعزيزها. تم انتخاب د. بشار الطراونة عام 2018 رئيساً لشعبة الهندسة المدنية وعضواً في مجلس نقابة المهندسين الأردنيين. شارك في عدد من اللجان المشكّلة من مجلس الوزراء الأردني ومعالي وزير الأشغال العامة والإسكان لتقديم حلول فنية لمشاكل التصميم والبناء لعدد من المشاريع. الدكتور الطراونة مقيم برامج في مجلس الاعتماد للهندسة والتكنولوجيا (ABET) وعضو في لجنة التعليم الهندسي في اتحاد المهندسين العرب ورئيس لجنة الاعتماد والتأهيل المهني في نقابة المهندسين الأردنيين. الدكتور الطراونة مهندس محترف (PE) في ولاية أوهايو الأمريكية، مهندس أساسات معتمد من بلدية دبي، ويحمل رتبة مهندس مستشار من نقابة المهندسين الأردنيين. مؤلف للعديد من الأوراق العلمية المحكمة والتقارير الفنية المتخصصة وعضو في هيئات تحرير ومحكم للعديد من مجلات الهندسة المدنية.